
             
 

 

 

 

 

 

  07/09/2022פרוטוקול פגישת ועד חי"ש 

 : נתן בורנשטיין )יו"ר( , רוני אייכל )מזכיר( , ענת חורב, סאלו חרץ ורני ברנע נוכחים

 . בינוניים – יחידות צנתורי מוח בבתי חולים קטנים  .1

אחרי שיחה של פרופ' בורנשטיין עם משרד הבריאות, לא קיים כרגע בקשת אישור להפעלת חדר צנתור  

מוחי בית חולים נוספים מעבר לבית חולים ברזילי. לפי שיחה עם משרד הבריאות, נערכה פגישה, ללא  

זילי.  לאחר  נציגות של חי"ש, בבית חולים ברזילי של צוות משרד הבריאות עם הגורמים הרלוונטיים בבר

הצגת נתונים על ידי הנהלת הנוירולוגיה ושבץ מוח בבית החולים,   הרושם היה חיובי ושיש מקום לשקול  

את פתיחת  חדר צנתורי מוח. וועד חי"ש מופתע מהתנהלות של משרד הבריאות, לא התקיימה התייעצות  

  2021התאם לנייר העמדה מיולי מול חי"ש בעניין לגבי עמידה בקריטריונים לפתיחת חדר צנתורי מוח, ב

שהתקבל במלואו ולכשונו ע"י המנכ"ל. התנהלות זו הינה בניגוד לסיכום עם מנכ"ל שפתיחות של חדר  

צנתרי מוח נוספים בארץ מתבצעים רק אחרי שיקולים מקצועיים ועמידה  בקריטריונים, בלווי של חי"ש.   

מה הסטטוס לגבי אישור להפעלת חדר צנתור מוחי   סוכם כי, פרופ' בורנשטיין יבדוק מול משרד הבריאות 

 בי"ח ברזילי .  

   :הכשרה של מצנתרי מוח והכללה של קרדיולוגים לאפשר לבצע הכשרה בתחום הזה  .2
ההתמחות של המועצה המדעית בראשות פרופ' גוליק,    יחד   ת בוועדחי"ש תומך בקיום דיון מסודר  

נוירולוגיה,   –תחומי רפואת המוח הרלוונטיים  עם נציגות של מצנתרי מוח בארץ )רצוי משלושת

רדיולוגיה(. וועד חי"ש סבור כי מצנתרי מוח חייבים להוביל את המהלך עם כתיבת  -נוירוכירורגיה ונוירו 

נייר עמדה מקצועי בנידון. נייר העמדה יחדד את  הדיון לגבי אופי ההכשרה והמקצועות שיכולים  

 ך בעמדה של מצנתרי מוח.  להשתלב בהכשרה זאת. וועד חי"ש יתמו
הציע כשכדי לשפר את תקפותם של הנתונים לגבי מדדי איכות   ד"ר אייכל  : תיקוף נתוני מדדי איכות .3

של שבץ מוח המועברים מבי"ח למשרד הבריאות יש  לדרוש חתימה של מנהלי יחידות שבץ מוחי על  

איכות הנתונים ואמינותם לפני שמועברים למשרד הבריאות )אחת לרבעון( וזאת כדי להגיע לאמינות  

 דיווח מירבית. 
   IV TPAוועד חי"ש רואה בדאגה את האפשרות את המחסור הצפוי ב   :IV  TPAמחסור ב   .4

של במשרד הבריאות לגבי צפי    םומתכנן לקיים דיון משותף עם אנשי מקצוע רלוונטיי  2024במהלך

 למחסור ומה דרכים לבצע ניהול סיכונים מתאים. 

דם שיתופי פעולה  וועד חי"ש רואה חשיבות אסטרטגית לק  שיתוף פעולה עם איגוד לרופאת שיקום:  •

עם האיגוד לרפואת שיקום. ד"ר ברנע בקשר עם גורמים של האיגוד לרפואת שיקום ומתכוונים  

 בהקדם להוציא תוכנית עבודה  לפעילות משותפות. 

ההכנות לכנס שנתי הושלמו במעט במלואן. וועד חי"ש   (  22.9.2022)  שנתי של חי"ש ה כנס ה .5

 ודתו המצוינת של ד"ר רני ברנע כאחראי על ארגון הכנס.  מבקש לברך ולהודות ומתרשם גם פעם מעב 

התארגנות לקראת הסדנה הושלמה כמעט   לפני הכנס השנתי של חי"ש: אקוטי  סדנת שבץ מוח  .6

במלואה. וועד חי"ש מבקש להודות לד"ר סאלו חרץ וד"ר אסטל סיימן על עבודתם המעולה להקמת  

 הסדנה. 
סדנת שבץ המוח האקוטי למתמחי נוירולוגיה, תיערך   : במקביל לבקהילה מוחי  שבץ   מניעת  סדנת  .7

באותן שעות גם סדנה מטעם חי"ש בנושא מניעה ראשונית ושניונית של שבץ מוח לרופאי משפחה  

ממחוז תל אביב. הכוונה בעתיד להכליל מחוזות נוספים כחלק מהפעילות החינוכית לצוותים רפואיים  

 לטובת הפחתת נטל תחלואת שבץ המח בישראל. 

 

 


